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PROTOKÓŁ NR 33/2022
Z POSIEDZENIA

KOMISJI  EDUKACJI,  ZDROWIA,  SPORTU,  KULTURY  I POLITYKI  SPOŁECZNEJ

RADY  POWIATU  NOWOTOMYSKIEGO

z dnia  28 marca  2022  r.

W posiedzeniu  Komisji  Edukacji,  Zdrowia,  Sportu,  Kultury  i Polityki  Społecznej,  które  odbyło
się w dniu  28 marca  2022  r. w Nowym  Tomyślu,  udział  wzięli  członkowie  oraz zaproszeni  goście,1
zgodnie  z dołączoną  do protokołu  listą  obecności.

Lista  obecności  Komisji  Edukacji,  Zdrowia,  Sportu,  Kultury  i Polityki  Społecznej  stanowi
załącznik  nr I  do protokołu.

Przewodniczący  Komisji  otworzył  posiedzenie  i zapytał,  czy są uwagi  do porządku  obrad?
Nikt  się nie zgłosił.

Przewodniczący  przeszedł  do realizacji  porządku  obrad.

Ad.l.

Analiza  rynku  pracy  i stanu  bezrobocia  w  Powiecie  Nowotomyskim  według  stanu  na koniec
2021  roku.

Przewodniczący  Komisji  poprosił  panią  Bogumiłę  Sprywa  -  Dyrektora  Powiatowego  Urzędu
Pracy  w Nowym  Tomyślu  (PUP)  o zabranie  głosu.

Dyrektor  PUP -  Bogumiła  Sprywa  poinformowała,  że na koniec  2021  roku  stan bezrobocia
wyniósł  2,2%.  W skali  województwa  Powiat  był  na 5 miejscu.  Osób  bezrobotnych  zarejestrowanych
na koniec  2021  roku  było  755.  Pani Dyrektor  dodała,  z uwagi  na obecnie  panującą  sytuację  w Ukrainie,
przyjmowani  są także  uchodźcy.  Na dzień  dzisiejszy  jest  zarejestrowanych  16  osób.  Pani Dyrektor
omówiła  dokładnie  dane  dotyczące  bezrobocia  w Powiecie  Nowotomyskim  oraz  przedstawiła  zawody
deficytowe  i nadwyżkowe  dodając,  że był  to  trudny  rok  z uwagi  na epidemię  i lockdown.

Materiały  stanowią  załącznik  nr 2 do protokołu.

Przewodniczący  otworzył  dyskusję.

Członek  Komisji  -  Adam  Pilc zapytał,  czy wiadomo,  ile osób,  w szczególności  mężczyzn,
przybyło  do Polski  na oświadczenie?

Dyrektor  PUP -  Bogumiła  Sprywa  odpowiedziała,  że ustawa  nie przewiduje  rejestrowania

ilości  osób  na oświadczenie.  W związku  z nową  ustawą,  pracodawca  powiadamia  powiatowy  Urząd
Pracy  o wykonywaniu  pracy  przez  cudzoziemca  w terminie  14  dni od dnia  podjęcia  pracy.  Tutejszy
Urząd  Pracy  posiada  informację  o 60 zgłoszonych  osobach  i są to zarówno  kobiety,  jak  i mężczyźni.
Nowa  ustawa  wprowadziła  przedłużenie  do 31 grudnia  2022  r. okresu  legalnego  pobytu  na podstawie



wizy  krajowej,  jeśli  ostatni  dzień  dopuszczalnego  pobytu  przypadał  w okresie  od 24 lutego  2022  r. Do

31 grudnia  2022  r. ulega  również  przedłużeniu  ważność  zezwolenia  na pobyt  czasowy,  karty  pobytu,

dokumentu,,zgoda  na pobyt  tolerowany"  -  jeśli  ostatni  dzień  okresu  ważności  tych  dokumentów

przypada  w okresie  od 24 lutego  2022r.  Do 31 grudnia  2022  r. przedłużeniu  podlega  również  okres

legalnego  pobytu  na podstawie  wizy  Schengen  lub  w ramach  ruchu  bezwizowego,  jeśli  ostatni  dzień

dopuszczalnego  pobytu  przypadał  od 24 lutego  2022  r., a pobyt  ten  rozpoczął  się przed  tym  dniem.

Członek  Komisji  -  Ireneusz  Kozecki  zapytał,  czy  kierunki  kształcenia  w  Powiecie

Nowotomyskim  są kompatybilne  do zatrudniania,  do rynku  pracy?

Dyrektor  PUP  -  Bogumiła  Sprywa  odpowiedziała,  że nie  są adekwatne.

Członek  Komisji  - Ireneusz  Kozecki  zapytał,  czy preferowane  kierunki  mogą  generować

wzrost  bezrobocia?

Dyrektor  PUP -  Bogumiła  Sprywa  odpowiedziała,  że raczej  nie,  ale wzrost  bezrobocia  mogą

generować  Ukraińcy.

Członek  Komisji  -  Ireneusz  Kozecki  zapytał,  czy w związku  z zaistniałą  sytuacją  i wzmożonym

kontaktem  osób  z Ukrainy  z Powiatowym  Urzędem  Pracy,  czy pani  Dyrektor  będzie  potrzebować

dodatkowe  osoby  do pracy?

Dyrektor  PUP  -  Bogumiła  Sprywa  odpowiedziała,  że będzie  potrzebować  osoby  dodatkowe,

ale  obawia  się o barierę  językową.  Obecnie  jest  16  kobiet  zarejestrowanych  jako  bezrobotne,  a tylko

3 z nich  wyraziły  chęć  nauki  języka  polskiego.

Członek  Komisji  -  Ireneusz  Kozecki  zapytał,  czy w związku  z tą sytuacją  pani  Dyrektor  ma

środki  finansowe?

Dyrektor  PUP - Bogumiła  Sprywa  odpowiedziała,  że  nie  ma,  ale wystąpiła  o środki

dodatkowe.

Na koniec  nastąpiła  dyskusja  w kwestii  zawodów  deficytowych  i nadwyżkowych.

Ad.2.

Aktywne  formy  przeciwdziałania  bezrobociu  zaplanowane  na 2022  rok.

Przewodniczący  Komisji  poprosił  ponownie  panią  Bogumiłę  Sprywa  - Dyrektora  PUP o

zabranie  głosu.

Dyrektor  PUP - Bogumiła  Sprywa  omówiła  szczegółowo  formy  pomocy  przeciwdziałania

bezrobociu  realizowane  w Powiatowym  Urzędzie  Pracy  w Nowym  Tomyślu,  które  zawarte  są w

materiale  stanowiącym  załącznik  nr 3 do protokołu.

Przewodniczący  zapytał,  czy  są pytania?  Pytań  nie  było.

Ad.3.

Analiza  materiałów  na sesję  i zaopiniowanie  projektów  uchwał  Rady  Powiatu.

Przewodniczący  przeszedł  do  projektów  uchwał  na sesję.

-  Projekt  uchwały  w sprawie  zmiany  budżetu  Powiatu  Nowotomyskiego  na rok  2022

Skarbnik  Powiatu  -  Barbara  Golon  poinformowała,  że celu  w celu  dostosowania  do potrzeb

wynikających  z realizacji  budżetu  dokonuje  się zmian  w planach  budżetowych:

>  Starostwa  Powiatowego  w Nowym  Tomyślu,

>  Powiatowego  Centrum  Usług  Wspólnych  w fSlowym  Tomyślu,
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>  Zespołu  Szkół  nr 1 w Nowym  Tomyślu,

>  Zespołu  Szkół  nr 2 w Nowym  Tomyślu,

>  Zespołu  Szkół  nr 1 w Zbąszyniu,

>  Zespołu  Szkół  Rolnicze  Centrum  Kształcenia  Ustawicznego  w Trzciance,

>  Poradni  Psychologiczno  - Pedagogicznej  w Nowym  Tomyślu,

>  Specjalnego  Ośrodka  Szkolno  - Wychowawczego  w Zbąszyniu,

>  Powiatowego  Centrum  Sportu  w Nowym  Tomyślu,

>  Powiatowego  Centrum  Pomocy  Rodzinie  w Nowym  Tomyślu,

>  Powiatowego  Urzędu  Pracy  w Nowym  Tomyślu,

>  Powiatowego  Inspektoratu  Nadzoru  Budowlanego  w Nowym  Tomyślu,

>  Komendy  Powiatowej  Państwowej  Straży  Pożarnej  w Nowym  Tomyślu.

Pani  Skarbnik  omówiła  poszczególne  zmiany.

Przewodniczący  zapytał,  czy są  pytania?  Pytań nie było.  Przewodniczący  poddał  projekt
uchwały  pod głosowanie.

Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w sprawie  zmiany  budżetu
Powiatu  Nowotomyskiego  na rok  2022.

-  ProjektuchwaływsprawieuchwaleniazmianwWieIoIetniejPrognozieFinansowejPowiatu

Nowotomyskiego  na lata  2022  -  2033

Skarbnik  Powiatu  omówiła  zmiany  proponowane  w projekcie  uchwały  w sprawie  uchwalenia
zmian  w Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Powiatu  Nowotomyskiego  na lata 2022  -  2033.

Przewodniczący  zapytał,  czy są  pytania?  Pytań nie było. Przewodniczący  poddał  projekt
uchwały  pod głosowanie.

Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w sprawie  uchwalenia
zmian  w Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Powiatu  Nowotomyskiego  na lata  2022  -  2033.

I

-  Projekt  uchwały  w sprawie  przyznania  dotacji  w roku  2022  na prace  konserwatorskie,
restauratorskie  lub roboty  budowlane  przy zabytku  wpisanym  do rejestru  zabytków,
położonym  lub  znajdującym  się  na obszarze  Powiatu  Nowotomyskiego,  niestanowiącym
jego  własności  (dot.  Parafii  Rzymskokatolickiej  pw.  św. Marcina  w Bukowcu)

Przewodniczący  zapytał,  czy są pytania  bądź uwagi  do projektu  uchwały?  Pytań  i uwag  nie
było.  Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały.

Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w sprawie  przyznania
dotacji  w  roku  2022  na prace  konsematorskie,  restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytku
wpisanym  do  rejestru  zabytków,  położonym  lub  znajdującym  się  na  obszarze  Powiatu
Nowotomyskiego,  niestanowiącym  jego  własności.

Projekt  uchwały  w sprawie  przyznania  dotacji  w roku  2022  na prace  konserwatorskie,
restauratorskie  lub roboty  budowlane  przy zabytku  wpisanym  do rejestru  zabytków,
położonym  lub  znajdującym  się  na obszarze  Powiatu  Nowotomyskiego,  niestanowiącym
jego  własności  (dot.  wniosku  państwa  Krystyny  i Adama  Opalów)

Przewodniczący  zapytał,  czy są pytania  bądź  uwagi  do projektu  uchwały?
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Członek  Komisji  -  Adam  Pilc  zapytał,  czy tylko  te dwa  wnioski  były  złożone?

Wicestarosta  odpowiedział,  że tylko  te dwa.

Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały.

Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w sprawie  przyznania

dotacji  w  roku  2022  na prace  konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytku

wpisanym  do  rejestru  zabytków,  położonym  lub  znajdującym  się  na  obszarze  Powiatu

Nowotomyskiego,  niestanowiącym  jego  własności.

'l

-  Projekt  uchwały  w sprawie  zatwierdzenia  do realizacji  w okresie  od dnia  01.01.2019  r. do

dnia 31.12.2022  r. projektu  współfinansowanego  ze środków  Europejskiego  Funduszu

społecznego  w ramach  Wielkopolskiego  Regionalnego  Programu  Operacyjnego  2014-2020

Przewodniczący  zapytał,  czy są pytania  bądź uwagi  do projektu  uchwały?  Pytań  i uwag  nie
było.  Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały.

Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w sprawie  zatwierdzenia

do  realizacji  w okresie  od dnia  01.01.2019  r. do dnia  31.12.2022  r. projektu  współfinansowanego

ze  środków  Europejskiego  Funduszu  społecznego  w  ramach  Wielkopolskiego  Regionalnego

Programu  Operacyjnego  2014-2020.

-  Projekt  uchwały  w sprawie  wyrażenia  zgody  na zawarcie  porozumienia  dotyczącego

przejęcia  przez  Powiat  Nowotomyski  zadania  Powiatu  Grodziskiego

Przewodniczący  zapytał,  czy są pytania  bądź uwagi  do projektu  uchwały?  Pytań  i uwag  nie
było.  Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały.

Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwaływ  sprawie  wyrażenia  zgody

na zawarcie  porozumienia  dotyczącego  przejęcia  przez  Powiat  Nowotomyski  zadania  Powiatu

Grodziskiego.

Projekt  uchwały  w sprawie  uchwalenia  "Programu  ochrony  środowiska  dla  Powiatu

I Nowotomyskiego  na lata  2022  - 2030"

Przewodniczący  zapytał,  czy są pytania  bądź uwagi  do projektu  uchwały?  Pytań  i uwag  nie

było.  Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały.

Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w sprawie  uchwalenia

"Programu  ochrony  środowiska  dla  Powiatu  Nowotomyskiego  na lata  2022  - 2030"

Przewodniczący  zapytał,  czy są pytania  do  sprawozdania  Starosty  Nowotomyskiego  z

działalności  Zarządu  Powiatu  Nowotomyskiego  w okresie  międzysesyjnym.

Członek  Komisji  - Ireneusz  Kozecki  zapytał,  do kiedy  Dyrektor  SP ZOZ ma przedstawić

Zarządowi  koncepcję  rozbudowy  szpitala?

Sekretarz  Powiatu  -  Ewa Bąbelek  odpowiedziała,  że do końca  marca  br.

Następnie  dyskutowano  na  temat  rozbudowy  szpitala  oraz  składanych  wnioskach  o

dofinansowanie  na rozbudowę,  a także  o planowanych  remontach.
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Członek  Komisji  -  Dariusz  Chłopek  zauważył,  że od kilku  lat  są przedstawiane  tylko  propozycje
i koncepcje  i do niczego  to nie prowadzi,  bo chodzi  głównie  o finansowanie.  Pan Chłopek  dodał,  że
nie należy  przeznaczać  środków  finansowych  na fantazje  dyrekcji,  ale na konkretne  rzeczy.

Członek  Komisji  - Ireneusz  Kozecki  zapytał,  jak wygląda  Strategia  Rozwoju  Powiatu
Nowotomyskiego  jeżeli  chodzi  o zdrowie?  Co jest  priorytetem  ? Pan Kozecki  dodał,  że być może  warto
ująć  w Strategii  jakiś  konkretny  kierunek.  Następnie  pan Kozecki  nawiązał  do posiedzenia  Zarządu  z
dnia  9 marca  br.,  na którym  Zarząd  wyraził  zgodę  Dyrektorowi  Zespołu  Szkół  nr 1 w Nowym  Tomyślu
na wynajem  8 sal lekcyjnych  Szkole  Muzycznej.  Radny  zapytał,  na jakich  zasadach  będą  sale
udostępnione  oraz  w jakich  godzinach?  Radny  zapytał,  czy nie będzie  to kolidować  w związku  ze
zwiększonym  naborem  do szkół?

Sekretarz  Powiatu  -  Ewa Bąbelek  odpowiedziała,  że udostępnienie  sal lekcyjnych  odbędzie

się w godzinach  popołudniowych,  w związku  z czym  nie będzie  to kolidować  z zajęciami  lekcyjnymi  w
szkole.

Na zakończenie  podjęto  dyskusję  w sprawie  przyjmowania  młodzieży  z Ukrainy  do szkół  dla
" których  organem  prowadzącym  jest  Powiat  Nowotomyski.

Przewodniczący  poinformował,  że jeżeli  chodzi  o sprawozdania  służb i jednostek,  to
przedstawiciele  są zaproszeni  na sesję  Rady  Powiatu,  na której  omówią  przedmiotowy  temat  i będzie
można  zadawać  pytania.

Przewodniczący  zapytał,  czy są pytania  do Raportu  z wykonania  w latach  2020  - 2021
Programu  Ochrony  Środowiska  dla Powiatu  Nowotomyskiego  na lata 2018  -  2021  z perspektywą  do
roku  2025?  Pytań  nie było.

Ad.4.

Wnioski  i opinie  Komisji:

Przewodniczący  zapytał,  czy są jakieś  wnioski  lub opinie?  Nikt  się  nie zgłosił.

Ad.5.

Sprawy  rÓżne.

Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  z członków  komisji  chce  zabrać  głos.  Nikt
się  nie zgłosił.

Po wyczerpaniu  porządku  obrad  Przewodniczący  Komisji  zakończył  posiedzenie  Komisji.

Przewodniczący

Komisji  Edukacji,  Zdrowia,  Sportu,

Kultury  i Polityki  Społecznej

/-/  jacek Pieprzyk

Protokolant:

Agnieszka  Henicz
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Załącznik  nr  1

Lista  obecności  na posiedzeniu

Komisji  Edukacji,  Zdrowia,  Sportu,  Kultury  i Polityki  Społecznej

w dniu  28 marca  2022  r.

1.  Jacek  Pieprzyk

2. Dariusz  Chłopek

3. Marcin  Brambor

4. Konrad  Drąg

5. Adam  Frąckowiak

6. Dorota  Kaczmarek

7. Ireneusz  Kozecki

8. Adam  Pilc

9. Tomasz  Szczechowicz

Członek

Członek

Członek

Członek

Członek

Członek

Członek
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